

香港義工獎 2024

The Hong Kong Volunteer Award 2024



「香港義工獎」由民政及青年事務局與本局合辦，並獲香港賽馬會慈善信託基金透過「賽馬會眾心行善」計劃支持，是一年一度的義工嘉許計劃，旨在表揚本地傑出義工、企業、機構、屋苑及學校對社會的貢獻和成就。這項具高度認受性、影響力及公信力的獎項，積極響應政府施政方針，鼓勵更多市民—特別是青年人、50 歲或以上人士，以及首次參與或久未接觸義工服務的人士—投身義工行列，積極參與義務工作，關懷弱勢社群，凝聚互助力量，共建關愛共融的社會。

「香港義工獎 2024」頒獎禮於 2024 年 12 月 10 日舉行，共頒發逾 32,000 個獎項，較去年大幅增加近 50%，充分反映社會對義務工作的廣泛參與和支持。主禮嘉賓包括政務司副司長卓永興先生，GBS, JP；署理民政及青年事務局局長梁宏正先生，BBS, JP；中央人民政府駐香港特別行政區聯絡辦公室社會工作部副處長田桂雨先生；香港賽馬會董事黃嘉純先生，SBS, JP；以及本局主席彭韻儀律師，BBS, MH, JP。頒獎禮獲各界名人及領袖，以及一眾香港義工獎榮譽顧問、委員會成員及評審委員、贊助和支持機構代表出席支持，一同分享得獎義工的喜悅。

The Hong Kong Volunteer Award (HKV-Award), co-organised by the Home and Youth Affairs Bureau and AVS, and supported by the JC VOLUNTEER TOGETHER project funded by The Hong Kong Jockey Club Charities Trust, is dedicated to recognising the contributions and achievements of outstanding volunteers, corporations, organisations, estates, and schools. As a widely recognised, impactful and credible scheme, the HKV-Award aligns with government policy by encouraging more people, particularly youth, individuals aged 50 or above, and those who are new to volunteering or have not been involved for some time, to participate in volunteer service, care for the underprivileged, and unite community efforts to build a caring and inclusive society.

The HKV-Award 2024 Presentation Ceremony was held on 10 December 2024. Over 32,000 awards were presented, representing a nearly 50% increase from the previous year. This reflects the extensive community participation and support for volunteer service. Officiating Guests included Mr Cheuk Wing-hing, GBS, JP, Deputy Chief Secretary for Administration; Mr Clarence Leung Wang-ching, BBS, JP, Acting Secretary for Home and Youth Affairs; Mr Tian Gui-yu, Deputy Director, Department of Social Affairs, Liaison Office of the Central People's Government in the Hong Kong SAR; Mr Lester Huang, SBS, JP, Steward of The Hong Kong Jockey Club and Ms Melissa Pang, BBS, MH, JP, AVS Chairman. The presentation ceremony brought together prominent community leaders, Honorary Advisors, Committee and Judging Panel members of HKV-Award as well as representatives from sponsors and supporting organisations, all gathering to celebrate the achievements of the awarded volunteers.



香港義工獎 2024 獲獎者名單
The HKV-Award 2024 Awardee list



香港義工獎 2024 短片
The HKV-Award 2024 video

香港義工獎 2024 啟動發布會

香港義工獎 2024 於 2024 年 7 月 29 日舉行啟動發布會，本年度以「青年力量 行義無疆界」為主題，旨在推動更多青年人參與義務工作。是次發布會有幸邀得香港特別行政區行政長官夫人暨義工總領袖及香港義工獎榮譽贊助人李林麗嬋女士、民政及青年事務局副局長梁宏正先生、本局主席彭韻僖律師、賽馬會眾心行善計劃諮詢委員會召集人張仁良教授，SBS, JP，以及傑出企業和個人義工得獎者代表協助拍攝宣傳片，各人透過傳遞義工臂章，寄意傳承行義力量，帶出人人行義的信息。



一眾嘉賓頒發傑出青年義工獎
Guests presented the Outstanding Youth Volunteer Awards

The HKV-Award 2024 Launch Event

The HKV-Award 2024 was launched on 29 July 2024, with the theme of 'Youth Power, Volunteering without Borders' to engage more youth to participate in volunteering. It was honoured to have Mrs Janet Lee Lai-sim, Wife of the Chief Executive of the Hong Kong SAR, Volunteer-in-Chief and Honorary Patron of the HKV-Award; Mr Clarence Leung Wang-ching, Deputy Secretary for Home and Youth Affairs; Ms Melissa Kaye Pang, AVS Chairman; Prof Cheung Yan-leung, SBS, JP, JC VOLUNTEER TOGETHER Advisory Committee Convenor and representatives of outstanding corporate and individual volunteer awardees, who participated in the shooting of the promotional video. In the video, they passed on a volunteer armband as a symbolic gesture of passing on the spirit of volunteerism, reinforcing the message that 'Everyone Volunteers'.



嘉賓與一眾「傑出企業」義工代表鼓勵各界踴躍參與香港義工獎 2024

Distinguished guests and the Outstanding Corporate volunteer representatives encouraged the public to participate in the Hong Kong Volunteer Award 2024



全場舉起 V 字手勢，象徵「Volunteer」，宣揚「關愛香港·人人行義」精神

The audience raised their hands in a V-shape gesture, symbolising 'Volunteer', to promote the spirit of 'Care for Hong Kong, Everyone Volunteers'.



左起：本局主席彭韻儀律師、署理民政及青年事務局局長梁宏正先生、政務司副司長卓永興先生、香港賽馬會董事黃嘉純先生、中央人民政府駐香港特別行政區聯絡辦公室社會工作部副處長田桂雨先生主持香港義工獎 2024 頒獎禮

From left: Ms Melissa Pang, AVS Chairman; Mr Clarence Leung, Acting Secretary for Home and Youth Affairs; Mr Cheuk Wing-hing, Deputy Chief Secretary for Administration; Mr Lester Huang, Steward of The Hong Kong Jockey Club; Mr Tian Guiyu, Deputy Director, Department of Social Affairs, Liaison Office of the Central People's Government in the Hong Kong SAR officiated at the HKV-Award 2024 Presentation Ceremony

傑出系列獎項（根據評審準則選出）

Outstanding Series Awards (Selected based on judging criteria)

獎項名稱	Name of the Awards	得獎者數目 Number of Awardees
傑出企業/ 非商業機構獎	Outstanding Corporate / Non-Commercial Organisation Award	
• 全職僱員人數 100 人以下 之商業機構	• Corporate with less than 100 full-time employees	1
• 全職僱員人數 100 人或以上 之商業機構	• Corporate with 100 or above full-time employees	5
• 全職僱員人數 100 人或以上 之商業機構 — 優異獎	• Corporate with 100 or above full-time employees - Merit Award	7
• 非商業機構	• Non-Commercial Organisation	4
• 非商業機構 — 優異獎	• Non-Commercial Organisation - Merit Award	3
傑出義工獎	Outstanding Volunteer Award	5
傑出青年義工獎	Outstanding Youth Volunteer Award	4
傑出青年義工團隊獎	Outstanding Youth Volunteer Group Award	2
賽馬會眾心行善傑出系列獎項	JC VOLUNTEER TOGETHER Outstanding Series Award	
• 常青義工	• Evergreen Volunteer	3
• 躍晉義工	• Rising Star Volunteer	2
• 愛心學校	• Caring School	6
• 愛心學校 — 終選入圍獎	• Caring School - Finalist Award	6
義勇獎	Heroic Volunteer Award	12
總得獎數目	Total number of Awards	60

義工時數獎（根據義工時數頒發）

Volunteer Hours Awards (Awarded based on volunteer hours)

獎項名稱 Name of the Awards	企業及非商業機構獎項 Corporate and Non-Commercial Organisation Awards		個人獎項 Individual Awards	
	最低義工時數要求 Minimum volunteer hours	得獎者數目 Number of Awardees	最低義工時數要求 Minimum volunteer hours	得獎者數目 Number of Awardees
卓越金獎 Excellence Gold Award	30,000	26	500	1,083
金獎 Gold Award	10,000	43	300	1,923
銀獎 Silver Award	5,000	33	100	6,668
銅獎 Bronze Award	2,000	50	50	8,725
優異獎 Certificate of Appreciation	500	58	-	-
長期服務獎 ^ Long Service Award ^	-	-	-	2,943
總得獎數目 Total number of Awards	210		21,342	

^ 連續參與義工服務 20 年或以上 Serving continuously for 20 years or more

獎項名稱 Name of the Awards		最低義工時數要求 Minimum volunteer hours	得獎者數目 Number of Awardees
賽馬會眾心行善常青義工獎 JC VOLUNTEER TOGETHER Evergreen Volunteer Award	卓越獎 Excellence Award	100	4,344
	優異獎 Certificate of Appreciation	25	192
賽馬會眾心行善躍晉義工獎 JC VOLUNTEER TOGETHER Rising Star Volunteer Award	卓越獎 Excellence Award	100	4,835
	優異獎 Certificate of Appreciation	25	1,270
總得獎數目 Total number of Awards			10,641

類別 Categories	獎項名稱	Name of the Awards
企業及非商業機構獎項 (義工時數) Corporate and Non-Commercial Organisation Awards (Volunteer Hours)	年度十大最高義工時數 - 組別一：全職僱員人數 1,000 人或以上之商業機構 - 組別二：全職僱員人數 100-999 人之商業機構 - 組別三：全職僱員人數 100 人以下之商業機構 - 組別四：非商業機構	Top Ten Highest Volunteer Hours - Group 1: Corporate with 1,000 or above full-time employees - Group 2: Corporate with 100-999 full-time employees - Group 3: Corporate with less than 100 full-time employees - Group 4: Non-Commercial Organisation
	年度三大最積極參與獎 (按義工平均服務時數) - 企業 - 非商業機構	Top Three Most Active Corporate / Non-Commercial Organisation Award (Highest average service hours per volunteer) - Corporate - Non-Commercial Organisation
個人獎項 (義工時數) Individual Awards (Volunteer Hours)	年度三大最高義工時數獎 - 成年組 - 青年組	Top Three Highest Volunteer Hours Award - Adult Group - Youth Group
	賽馬會眾心行善義工年度三大最高時數獎 - 常青 - 躍晉	JC VOLUNTEER TOGETHER Volunteer Top Three Highest Hours Award - Evergreen - Rising Star

愛心系列獎項 (根據時數 / 次數頒發)

Caring Series Awards (Awarded based on volunteer hours/ participations)

獎項名稱	Name of the Awards	得獎者數目 Number of Awardees
年度十大愛心屋苑	Top 10 Caring Estate	10
愛心屋苑	Caring Estate	382
賽馬會眾心行善年度十大愛心學校	JC VOLUNTEER TOGETHER Top 10 Caring School	10
賽馬會眾心行善愛心學校	JC VOLUNTEER TOGETHER Caring School	157
總得獎數目	Total number of Awards	559



是年總頒發獎項 **32,870**
Total number of awards presented in the year